
 

 

 
Besvarelse af spørgsmål nr. 5 (ad L 138 – forslag til lov 
om krav til kvalitet og sikkerhed ved håndtering af hu-
mane væv og celler (vævsloven)), som Folketingets 
Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 15. februar 2006 
 

Spørgsmål 5 : 
"På hvilket grundlag er det vurderet, ”at praksis her i landet i de fleste hen-

seender lever op til direktivets krav”, jf. punkt 6 i de almindelige bemærk-

ninger til lovforslaget, herunder bedes oplyst, hvordan praksis er søgt af-

dækket. Hvilken betydning har det for vurderingen af de økonomiske kon-

sekvenser, hvis denne antagelse om praksis ikke er korrekt? " 

 

Svar:  Bemærkningerne i de almindelige bemærkninger punkt 6 vedrø-
rende vævscentrenes nuværende praksis bygger på Sundhedsstyrelsens 

vurdering. Denne er særligt baseret på den viden, som styrelsen har opnå-

et i forbindelse med, at man siden 1993 har godkendt ca. 30 afdelinger i 

offentligt og privat regi til at udtage knoglevæv samt et lille antal afdelinger 

på andre vævs/celle transplantationsområder.  

 

I det omfang man herved overvurderer omfanget af den nuværende praksis 

vil størrelsesordnen af de økonomiske konsekvenser for det offentlige være 

undervurderet og vice versa. 
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